
 رئيس فدراسيون 
سعيد احمديان

    گزارش
تکواندو با اشاره 
ب�ه اينک�ه تمام 
موفقيت ه�ا و افتخ�ارات تکوان�دو پس از 
انقاب اس�امي به دس�ت آمده اين رشته 
دانس�ت.  انق�اب  فرزن�د  را  ورزش�ي 
بهمن ماه امسال در شرايطي انقلاب 40 سالگي اش 
را جش��ن مي گيرد که دس��تاوردهاي ورزش��ي 
کشورمان پس از انقلاب اسلامي بر کسي پوشيده 
نيس��ت. تکواندو نيز يکي از رشته هايي است که 
پس از انق��لاب رونق گرفت و تمام��ي افتخارات 
اين رش��ته رزمي در س��ال هاي پس از انقلاب در 
رقابت هاي المپيک، جهاني و آسيايي ثبت شده 
است. در حاشيه نشست ش��نبه هاي انقلاب که 
به بررسي دستاوردهاي 40 ساله انقلاب در حوزه 
ورزش اختصاص داش��ت در گفت وگو با پولادگر 
دستاوردهاي انقلاب در ورزش، به خصوص رشته 

تکواندو را مرور کرده ايم. 
   40 سالگي يعني استحکام يک نظام

رئيس فدراسيون تکواندو در ابتداي صحبت هايش 
گذري به 40 س��الگي انقلاب مي اندازد و از آن به 
عنوان اس��تحکام يک نظام ياد مي کند: »خدا را 
شاکريم که به روزهاي جشن 40 سالگي انقلاب 
نزديک مي ش��ويم، مي دانيد که 40 سالگي يک 
شرايط خاصي در عرف بين الملل و دنيا دارد و سن 
رسيدن به کمال فهم و عقل است. در دين اسلام 
هم پيامبر اکرم)ص( در سن 40 سالگي به نبوت 

رس��يدند و اين مأموريت بزرگ را خداوند متعال 
برعهده ايشان گذاشت. در عرف بين الملل وقتي 
يک نظام 40 سالگي اش را سپري مي کند به دنيا 
ثابت مي شود که داراي استحکام و پايه قدرتمند و 

يک ريشه قوي و غني است.«
پولادگر 40 سالگي انقلاب را به رغم بحران هايي 
که از روز اول از سوي دشمنان انقلاب پديد آمد از 
برکت خون شهدا مي داند: »به رغم همه بحران هايي 
که در سال هاي بعد از انقلاب، به خصوص سال هاي 
آغازين بر ما تحميل شد و همه دنيا و استکبار جمع 
شدند تا اين نهال تازه متولد شده را بشکنند و از 
بين ببرند، اما با تمام اين توطئه ها خدا را شاکريم 
که اين بحران ها سپري شد و ما امروز به جشن 40 
سالگي، آن هم به برکت خون شهداي بزرگوارمان 
نزديک مي شويم. ش��هدايي که از جانشان مايه 
گذاشتند تا ما امروز کش��وري به نام ايران داشته 
باشيم که همه دنيا جمع شوند که مسئله خودشان 
را با ما حل کنند که اين سواي مسائلي که مطرح 
مي شود، عظمت، بزرگي و اقتدار نظام اسلامي را 

نشان مي دهد.«
   جوانان کفران نعمت نکنند

رئيس فدراسيون تکواندو موفقيت هاي ورزش 
را تنها يکي از دستاوردهاي بزرگ انقلاب عنوان 
مي کند: »عرصه ورزش يکي از عرصه هاست و با 
توجه به اينکه افتخار خدمتگزاري در اين بخش 
را داش��ته ام، اطلاعاتم بيشتر اس��ت. به جوانان 
توصيه مي کنم بروند و راجع به دس��تاوردهاي 

انقلاب تحقيق کنند. اين نعمتي است که خداوند 
در اختيار ما گذاشته و کفران نعمت است که به 
اين همه افتخار و دستاورد که يک بخش از آن 
يک کشور را تکان مي دهد، بي توجه باشيم. اگر 
به اين نعمت هاي خدا بي توجه باش��يم، کفران 
نعمت کرده ايم و اين نعم��ت را از کف ما بيرون 

مي کند.«
وي معتقد است که ورزش يکي از ظرفيت هايي 
است که کشورمان مي تواند دنيا را وادار به تعظيم 
به قدرت ايران کند: »با توجه به اينکه به واسطه 
مس��ئوليتم در ورزش به خيلي از کشورهاي دنيا 
س��فر کرده ام، به جوان��ان مي گويم که ش��رايط 
کشورمان با خيلي از کشورهايي که از نظر شرايط 
اجتماعي اسم شان سر زبان هاست، قابل مقايسه 
نيس��ت. ما ظرفيت زيادي داريم ک��ه بايد به آن 
توجه شود و اگر اين ظرفيت در مسير خودش قرار 
بگيرد، مي توانيم دنيا را وادار کنيم که به عظمت و 
بزرگي ايران اعتراف کند و ورزش تنها يکي از اين 

پتانسيل هاست.«
   اعتراف دنيا به قدرت تکواندوي ايران

پولادگر با اش��اره ب��ه اينکه هم��ه موفقيت هاي 
تکواندوي اي��ران پس از انقلاب به دس��ت آمده، 
مي گوي��د: »تکواندو را مي توان يک��ي از فرزندان 
انقلاب اسلامي قلمداد کرد که مي تواند به عنوان 
نمونه و شاخص به دنيا نشان داده شود که شمايي 
که مي گوييد بعد از انقلاب هيچ اتفاقي نيفتاده و 
هيچ دس��تاوردي نبوده است، پس موفقيت هاي 

تکواندوي اي��ران از کجا آمده اس��ت. اصلًا قصد 
مقايس��ه با قبل از انق��لاب را ندارم. بس��ياري از 
کشورهايي که در تکواندو س��رمايه گذاري هاي 
کلان کرده اند و قبل از اينکه ما بخواهيم در ايران 
در اين رشته سرمايه گذاري کنيم و موفقيتي به 
دست آوريم، صاحب اسم و رسم بوده اند. آنها نيز به 
قدرت و عظمت تکواندوي ايران معترف هستند. 
امروز کشورمان به عنوان يکي از سه قدرت بزرگ 
دنيا شناخته مي شود و تيم هاي ملي ايران در رده 
مردان 19 سال اس��ت که روي سکوهاي جهاني 

رفته اند.«
رئيس فدراس��يون تکواندو ت��داوم موفقيت هاي 
اين رشته را نش��انه اهميت دادن نظام و دولت به 
ورزش قهرماني مي دان��د: »تداوم اين موفقيت ها 
نشان مي دهد، برنامه ريزي و امکانات نرم افزاري، 
سخت افزاري و توجهي که نظام اسلامي به ورزش 
قهرماني دارد، چقدر زياد است. الان خانه تکواندوي 
ما در جهان بي نظير است و اين را با اطلاعات و آمار 
مي گويم. حرف من هم نيست و حرف بسياري از 
شخصيت ها و کارشناسان تکواندوي دنياست که به 
مناسبت هاي مختلف به ايران آمده اند و کشورمان 
را ديده اند. همه اينها نشان مي دهد ما کشوري با 
پتانسيل قدرتمند هستيم، کشوري هستيم که اگر 
نسل فعلي که وارثان انقلاب هستند به عظمت و 
بزرگي اين خاک، نظام، انقلاب و دستاوردها واقف 
شوند، مي توانيم قدرت برتر دنيا در همه زمينه ها از 

جمله ورزش باشيم.«

پشت  VAR پنهان نشويد!
با ورود سيستم کمک داور ويدئويي مس��ئولان فدراسيون فوتبال نويد 
به حداقل رسيدن اشتباهات داوري را داده اند، حال آنکه  VAR حلال 
مشکلات داوري فوتبال ما نيست. سوت هاي اشتباه در پايان نيم فصل اول 
ليگ برتر داد همه را درآورد، اعتراض ها آنقدر بالا گرفت که آقايان به سرعت 
صداي منتقدان را شنيدند، با اين تفاوت که خواسته معترضان حل اساسي 
مشکلات داوري است، در حالي که فدراسيون فوتبال تلاش مي کند با به 

کارگيري تعداد محدودي از سيستم  کمکي صورت مسئله را پاک کند. 
يک دوره داوري فيفا در تهران در حال برگزاري است و داوراني که کمتر از 
35 سال سن دارند در اين دوره با جديدترين متدهاي داوري آشنا مي شوند. 
طبق برنامه کميته داوران تلاش مي کند تا با آموزش داوران جوان نسل 
جديدي را به فوتبال کش��ور تزريق کند. تا اينجاي کار بايد فعاليت هاي 
کميته داوران و فدراس��يون را به فال نيک گرفت، ام��ا بحث از جايي به 
حاشيه مي رود که خبر استفاده از  VAR رسماً از سوي فدراسيون اعلام 
و بر استفاده آن در نيم فصل دوم تأکيد شده است. در اين دوره داوري قرار 
است داوران با نحوه استفاده از سيستم کمکي آشنا شوند و از آن در ليگ 
برتر بهره بگيرند. موضوع ورود سيس��تم کمک داور ويدئويي جاي بحث 
بسيار دارد و پنهان کردن ضعف هاي داوري يکي از اين مباحث است. به 
نظر مي رسد فدراسيون فوتبال و کميته داوران براي اينکه از شدت انتقادها 
بکاهند به اجبار اس��تفاده از  VAR را پذيرفته اند. در صورتي که کمک 
گرفتن از تکنولوژي هاي روز تنها مي تواند بخش��ي از معضلات داوري را 
مرتفع کند. بالا رفتن تعداد سوت هاي اشتباه فقط به دليل جو ورزشگاه ها، 
استرس يا خطاي انساني نيست، بلکه پايين بودن سطح دانش فني، عدم 
آشنايي به آموزش هاي جديد و حتي پايين بودن سطح آمادگي جسماني 
از جمله دلايلي هستند که کيفيت داوري را در ليگ برتر به شدت تحت 
تأثير قرار داده اند. همانطور که پيشتر در مطالب قبلي هم اشاره کرده ايم، 
داوري فوتبال ايران به غير از فغاني و دس��تيارانش در سطح بين المللي 
حرفي براي گفتن ندارد و با استفاده از کمک داور ويدئويي هم نمي توان 

اين ضعف ها را پنهان کرد. 
ضمن اينکه چگونگي استفاده از سيستم جديد در رقابت هاي ليگ برتر نيز 
خود مي تواند دردسرهايي را به همراه داشته باشد. با توجه به گران بودن 
تجهيزات لازم استفاده از  VAR در همه ورزشگاه ها امکانپذير نخواهد بود و 
قطعاً اجراي ناقص تکنولوژي، آن هم در چند شهر مي تواند حواشي زيادي 
را به دنبال داشته باشد. بدون شک بازي هايي که بدون حضور کمک داور 
ويدئويي انجام شوند باز هم از اشتباهات تأثيرگذار داور در امان نيستند و 
همين مسئله فضا را براي شکايت تيم ها مهيا مي کند. در اين صورت باز هم 

شرايط برگزاري بازي ها در شهرهاي مختلف يکسان نخواهد بود. 
سيستم کمک داور ويدئويي در مسابقات مهمي از جمله جام جهاني نقش 
پررنگي داشت و در بسياري از موارد اجازه نداد حق تيم ها ضايع شود، اما 
فراموش نکنيم که آنها بهترين داوران دنيا بودند، در حالي که بسياري از 
داوران ما فاکتورهاي لازم براي قضاوت در رقابت هاي داخلي را هم ندارند. 
در چنين شرايطي به کارگيري سيستم ويدئويي در چند صحنه آفسايد 
يا پنالتي کاربرد دارد و در ساير موارد خود داور بايد بازي را مديريت کند. 
مسئله داوري در مستطيل سبز برنامه ريزي و مديريت حرفه اي را مي طلبد. 
فوتبالي که هر روز شاهد تغييرات جديدي اس��ت و حرفه اي تر مي شود 
نيازمند داوراني مجرب و کاربلد اس��ت، داوراني ک��ه از پس صحنه هاي 
حساس و سرنوشت ساز بازي ها برآيند و تعداد اشتباهاتشان را به حداقل 
برسانند. شايد با به کارگيري VAR ديگر گلي به اشتباه مردود اعلام نشود 
يا صحنه خطا در محوطه جريمه از ديد داور پنهان نماند، اما نبايد پشت 
اين سيستم پنهان شد و معترضان را به سکوت واداشت. تداوم اشتباهات 
مکرر و تأثيرگذار سرنوشت تيم ها را تحت تأثير قرارمي دهد و فوتبال ايران 

را زير سؤال مي برد. 

شيوا نوروزي

تکواندو فرزند انقلاب اسلامي است
گفت وگوي »جوان« با محمد پولادگر رئيس فدراسيون تکواندو در آستانه 40 سالگي انقاب 

واکنش ها به واگذاری سرخابی ها ادامه دارد
حق پخش نمی دهند

 مدعی خصوصی سازی هستند!
همزمان با استارت دوباره پرونده واگذاري، وزارت ورزشي ها در مصاحبه هاي 
س��ريالي از تلاش هاي بي وقفه خود براي حل مش��کلات اين دو باشگاه 
مي گويند، به طوري که س��لطاني فر از پرداخت 90درصد بدهي هاي دو 
تيم خبر مي دهد و داورزني نيز در تأييد حرف هاي وزير ورزش مي گويد 
که پوستمان کنده شد تا مشکلات سرخابي ها حل شود. صحبت هايي که 
همگي در يک راستاست، حل مشکلات پرسپوليس و استقلال در آستانه 

واگذاري آنها به بخش خصوصي!
حالا همه نگاه ها به س��ازمان خصوصي سازي اس��ت که قرار است بعد از 
بررسي هاي کارشناسانه، دو تيم را قيمت گذاري کند و در همين راستا با 
ارسال نامه اي به وزارت ورزش، خواستار پرونده مالي سرخابي ها شده است. 
پرونده اي که به گفته يکي از اعضاي سازمان خصوصي سازي، آگاهي از آن 
براي تعيين قيمت لازم و ضروري است: »اطلاع از پرونده مالي سرخابي ها 
و وضعيت صورتحساب هاي مالي و بدهي آنها لازمه قيمت گذاري است.« 
پرونده اي که البته طبق گفته هاي وزير ورزش و معاونان او خيلي هم نبايد 
سنگين باشد، چراکه با توجه به ادعاهاي چند روز اخير آنها، طي دو سال 

گذشته 90درصد بدهي هاي اين دو تيم پرداخت شده است!
   پوست مان کنده شد

گويا حالا تمام دغدغه وزارت تنها مشخص شدن چارت جديد مديريتي 
دو باشگاه است. اين همان چيزي اس��ت که معاون حرفه ای و قهرمانی 
وزارت ورزش به وضوح از آن سخن مي گويد. محمدرضا داورزنی ديروز در 
اين باره به خبرگزاری فارس گفت:»پوست ما کنده شد تا مسائل اين دو 
باشگاه حل شد . الان دقيقاً باشگاه ليست بدهکاران را می داند و اينکه با چه 
کسانی تسويه شده است.دوران بلاتکليفي و سختي دو باشگاه تمام شده و 
در کوتاه ترين زمان ممکن تکليف هيئت مديره هم روشن مي شود. اينکه 
دو باش��گاه به بورس بروند يا فرابورس را سازمان خصوصي سازي تعيين 
مي کند.« البته داورزنی تاکيد می کند که سرخابی ها به شخص واگذار 
نخواهند شد:» بعيد است آنها را به شخص بدهيم و واگذاري اش به صورت 

سهامي عام و مردم محتمل تر است. «
   شرايط خصوصی سازی مهيا نيست

 با اين حال ص��ادق درودگر، رئي��س بخش بازاريابی س��ازمان ليگ 
فوتبال معتقد اس��ت که به رغم تصميم دولت، شرايط برای واگذاری 
استقلال و پرس��پوليس آماده نيس��ت. درودگر ديروز به خبرگزاری 
فارس گفت:»مدعی خصوصی کردن هستيم، يعنی بخش خصوصی 
فعال و عاقل بايد در ابتدا باشگاها را به سود رسانی برساند و سپس برای 
فروش  سهام آن باشگاه آن را ارائه به بورس کند مثل باشگاه های بزرگ 
دنيا منچستر، بارسا و رئال مادريد  که هر کدام از اين باشگاه ها بايد در 
آمدهای خود را داشته و شرايط به گونه ای مهيا باشد که در سايه برنامه 

ريزی مالی بتوانند تراز و بيلان مالی مثبتی داشته باشند.«
رئيس بخش بازاريابی سازمان ليگ فوتبال خصوصی سازی استقلال و 
پرسپوليس را منوط به حل ماجرای حق پخش تلويزيونی می داند:»در 
حال حاضر برای خصوصی کردن دو باشگاه استقلال و پرسپوليس و 
باشگاه های ديگر شرايط  مهيا نيست  به اين دليل که در کشور قوانين 
حمايتی  از بخش خصوصی نداريم و اين موضوع امکانپذير نيس��ت، 
خصوصی س��ازی برای اين دو باشگاه امکانپذير نيس��ت، ما هنوز در 
کشور  نتوانستيم يکی از اصلی ترين موارد فوتبال که همان حق پخش 
تلويزيونی مسابقات است را حل کنيم آنوقت چگونه می توانيم اين دو 

باشگاه بزرگ را خصوصی کنيم.«
درودگر پيش بينی کرد که اين بار هم خصوصی س��ازی س��رخابی ها 
به نتيجه نمی رس��د:» تا آنجا که من اطلاع دارم در سازمان خصوص 
سازی بعضی از دوستان به ويژه قبل از انتخابات رياست جمهوری  به 
خصوص در دوره دوم انتخابات بحث واگذاری دو باشگاه پرسپوليس و 
استقلال در رسانه ها منتشر و آخر هم هيچ اقدامی صورت نمی گيرد. 
بحث خصوصی س��ازی باشگاهای اس��تقلال و  پرس��پوليس با ديگر 
باش��گاه ها اين تفاوت را دارد که در ابتدا بايد بحث اجتماعی، سياسی 
و فرهنگی   اين دو باشگاها حل ش��ود و بعد دستگاه های تابع بايد نظر 
نهايی خود را بدهند و به نظر من تا اين دستگاه ها نظر خود را صراحتاً و 
کتباً  اعلام نکنند هيچ اتفاقی در بحث خصوصی سازی اين دو باشگاه  

صورت نمی گيرد.«

می توان با مديريت بودجه 
در اين شرايط هم   نتيجه گرفت

 سال آينده، سال کسب سهميه المپيک و 
سالي بسيار مهم است، اما مسئله اين است 
که همه به خوبي از شرايط اقتصادي کشور 
و گراني ارز هم مطلع هستيم و با توجه به 
اين موضوع، توصيه وزير ورزش به رؤساي 
فدراسيون هاي ورزش��ي براي مراعات و 
مديريت در هزينه ها توصيه خوبي است. 
کسب س��هميه اهميت زيادي دارد، اما 
مي توان هزينه ها را مديريت کرد. مي توان 
با يک برنامه ريزي اصولي، درست و علمي، 
کاري کرد که نه سيخ بسوزد و نه کباب. 
مي توانيم تدارکات و اعزام ها را جمع و جور انجام دهيم. به جاکارتا نگاه 
کنيد، بسياري از کساني که اعزام شده بودند، تماشاگر بودند. چرا بايد 
بابت آنهايي که نقشي جز تماشاچي ندارند، هزينه بپردازيم. اگر هزينه 
درست مديريت و اصولي کار ش��ود، ديگر شاهد اين اتفاقات نخواهيم 
بود. اين همان مراعات کردن و مديريت هزينه هاست. مي توان تدارکات 
پروپيماني ديد مثل خارجي ها، اما آيا تمام اين تدارکات لازم است، آن 
هم در شرايطي که اوضاع اقتصادي مساعد نيست؟ البته توصيه وزير 
به تنهايي کفايت نمي کند. وزارت بايد روي امور نظارت داشته باشد، 
بايد تلاش و تمرکزمان را روي تمرينات بيش��تر بگذاريم. سال هاست 
که يکس��ري اش��تباهات را به صورت روتين تکرار مي کنيم. بايد يک 
بازنگري کلي و دقيق داشته باشيم. مي توان غيرضروري ها را حذف کرد. 
نمي گوييم اعزام نکنيم نه، اما آنهايي را که بايد اعزام کنيم و هزينه ها را 
به درستي صرف کسب نتيجه کنيم. بدون شک آسيب هايي خواهيم 
ديد، اما مي توان با يک برنامه اصولي و درست، ميزان اين آسيب را کم 
کرد. چاره اي نيست، اوضاع همين است که مي بينيم. يکسري مسائل و 
مشکلاتي وجود دارد، اما با نگاهي علمي و برنامه اي حساب شده، حتي 
در اين شرايط هم بهترين نتيجه را مي توان کسب کرد. البته به شرط 
آنکه هزينه ها را مديريت کنيم و اجازه ندهيم همين اندک بودجه اي 

هم که هست، هدر برود!

 سشوار فرگوسن حربه سولسشر براي موفقيت 
اوله گنار سولسشر که بعد از اخراج مورينيو به عنوان مربي موقت هدايت 
شياطين سرخ را برعهده گرفته، تأکيد کرده اگر لازم باشد، آماده است 
تا مانند سرالکس فرگوسن دستوراتش را به بازيکنان منتقل کند: »ما 
در نحوه مديريت بازيکنان متفاوت هس��تيم و س��رالکس با همه فرق 
داشت. شايد من هم سشوار را از جيبم درآورم، زيرا من هم سشوار دارم. 
وقتي موهايم نياز به بالا زدن داشته باشد از آن استفاده مي کنم و ترسي 
از اعمال دس��تورات ندارم.« بازيکنان سابق منچس��تريونايتد به داد و 

فريادهاي عجيب فرگوسن در رختکن لقب سشوار داده بودند. 

نياز ليورپول به ۱۰۵ امتياز 
ليورپ��ول در هفته  هجدهم لي��گ برتر 2 بر صف��ر ولورهمپتون را برد 
تا صدرنش��يني خودش را در پايان اين هفت��ه از رقابت ها قطعي کند. 
يورگن کلوپ، سرمربي ليورپول مي گويد: »توانستيم با برتري در اين 
ديدار اختلافمان را فعلًا در جدول رده بندي بيشتر کنيم. صدرنشيني 
در کريس��مس جالب اس��ت، ولي من فک��ر مي کنم که امس��ال براي 
قهرماني به 105 امتياز در ليگ نياز داريم و اين حقيقت ماجراست. ما 
در صدر جدول قرار داريم، ولي رقيبي همچون منچسترسيتي داريم 
که بازي هاي خودش را پيروز مي شود، به همين خاطر مهم نيست که 
در حال  حاضر در صدر جدول قرار داشته باشيم. فعلًا بايد خودمان را 

معطوف به کسب سه امتياز در بازي هاي پيش رو کنيم.«

 رقابت هاي کشتي 
فرنگي قهرماني 
ي  ه ها ش�گا با

تي�م  قهرمان�ي  ب�ا  اردبي�ل  در  جه�ان 
بيم�ه رازي اردبي�ل ب�ه پاي�ان رس�يد.
اين رقابت ها ک��ه با حضور 9 تي��م خارجي طي 
روزهاي پنج ش��نبه و جمعه گذشته برگزار شد، 
به رغم حضور ملي پوش��ان اي��ران و چهره هاي 
مطرح کشتي روسيه، ترکيه و اوکراين نتوانست 
آنچنان که بايد و شايد نظر محمد بنا، سرمربي 
تيم ملي کش��تي فرنگي را به خود جلب کند. با 
اينکه نمايندگان کشورمان در اين مسابقات هم 

خوب کشتي  گرفتند و هم نتايج قابل قبولي به 
دست آورند، اما محمد بنا مي گويد نبايد اين جام 
و نتايج آن را بزرگ کرد. سرمربي تيم ملي عنوان 
مي کند: »هر رويداد را باي��د در حد و اندازه هاي 
خودش ببينيم، نه بالاتر و نه پايين تر. به اعتقاد 
من اين مس��ابقات پنج برابر يا 10 برابر بيشتر از 

رقابت هاي آزاد کيفيت داشت، اما ما نمي توانيم 
اين رقابت ها را با مس��ابقات آس��يايي، جهاني و 
المپيک يکي بدانيم.« بنا ادامه مي دهد: »براي 
شروع خوب بوديم و بايد پله  پله جلو برويم. بايد به 
اين نکته مهم اشاره کنم که کار خيلي سختي در 
پيش داريم، به همين خاطر بايد سطح توقعات 

از تيم ملي را پايين بياوريم. البته من هيچ وقت 
منکر قدرت و استعداد جوانان حاضر در تيم ملي 
نيستم. ما چهره هايي داريم که مي توانند آينده 
درخشاني براي کشتي فرنگي ايران رقم بزنند.«

او مي افزايد: »حفظ وحدت و همدلي مهم ترين 
مسئله اي است که بايد به آن توجه داشته باشيم. 
مردم از ما توقع دارن��د و بايد به خاطر آنها پيروز 
ش��ويم و براي کس��ب موفقيت ب��ه آب و آتش 
بزنيم.« لازم به ذکر اس��ت، در پايان رقابت هاي 
کش��تي فرنگي قهرماني جهان تيم بيمه رازي 
اردبيل با پيروزي 8 بر 2 مقابل نماينده روسيه به 
مقام قهرماني دست يافت. در ديدار رده بندي نيز 
تيم سيناصنعت ايذه 6 بر 4 نماينده کشور ترکيه 
را از پيش رو برداشت و روي سکوي سوم رقابت ها 
ايستاد. تيم هاي گرجستان، شهداي مدافع حرم 
اردبيل، اوکراين، صربس��تان و قزاقستان هم به 

ترتيب پنجم تا نهم شدند.

نتايج جام باشگاه ها را 
بزرگ نکنيد
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ديدار صميمانه موشک ايراني
 با خانواده شهيد فرزانه

مهدي مهدوي کيا شب يلدا مهمان ويژه يک خانواده شهيد بود. در حالي 
که آخر هفته بسياري از ايراني ها با برگزاري مراسم شب چله همراه بود، 
ملي پوش اسبق کشورمان تصميم گرفت مراسم امسال را طور ديگري 
برگزار کند. کيا که سرگرم تربيت نوجوانان مستعد فوتبال است، سري 
به خانواده شهيد مدافع حرم و جاويد الاثر رضا فرزانه زد. ديداري که با 
استقبال گرم خانواده اين شهيد والامقام از موشک فوتبال ايران همراه 
شد. مهدوي کيا در منزل شهيد فرزانه بخشي از خاطرات کودکي اش 
را به زبان آورد: »هميشه ارادت ويژه اي به شهدا داشتم. اين مسئله از 
بچگي در ذهنم اس��ت. خاطرم مي آيد زماني که پنج، شش ساله بودم 
يکي از رزمنده هاي محله مان به جبهه رفت و پس از چند ماه پيکر اين 
شهيد که تک تيرانداز هم بود، تشييع ش��د. فرهنگ شهادت براي من 
از کودکي ارزش زيادي داش��ت، چه در دوران جنگ تحميلي و چه در 

جنگ با تکفيري هاي داعشي.« 

 مصطفی  هاشمي طبا

 رئيس  اسبق سازمان 
تربيت بدنی

دوباره براي المپيک تلاش مي كنم
 بانوي اول تيروکمان ايران دوباره قصد کس��ب سهميه المپيک و 
پارالمپيک را کرده اس��ت. هنوز خاطره خوش حضور غرورآفرين و 
تحس��ين برانگيز زهرا نعمتي در المپيک و پارالمپيک 2016 ريو در ذهن ها باقي است که حالا 
بانوي تيروکمان ايران دوباره حرف از رقابت براي کس��ب س��هميه اين دو رويداد بزرگ مي زند. 
پرچمدار کاروان ايران در المپيک ريو با اش��اره به فرصت هاي پيش رو براي کسب سهميه هاي 
المپيک و پارالمپيک مي گويد: »مس��ابقات جهاني هلند که در خرداد ماه آينده برگزار مي شود، 
اولين فرصت است. بعد از آن مسابقات قهرماني آسيا و سپس چند رقابت ديگر است که مي توانم 
با موفقيت در آنها سهميه المپيک و پارالمپيک را به دست آورم.« 
زهرا نعمتي در المپيک 2016 ريو متحم��ل زحمات زيادي 
شد، ش��رايط خاص او اجازه برابري با کمانداران سالم حاضر 
در رقابت ها را نمي داد و ش��ايد همين مس��ئله بود که باعث 
عقب ماندن و ناکامي او در ريو شد. نعمتي در اين خصوص 
مي گوي��د: »خيلي ها مي گويند من بهان��ه مي آورم، اما 
واقعاً اينطور نيس��ت. برگزارکنن��دگان بايد به 
شرايط من توجه ويژه اي مي کردند، اما لازم 
بود که از فدراس��يون ايران فردي پيگير امور 
بود که اين کار انجام نشد. من حتي يک مربي 
يا سرپرس��ت خانم هم در کنارم نداشتم. با 
اين حال مصمم هستم براي المپيک دوباره 
تلاش کنم تا بتوانم س��هميه اين رويداد را 
به دس��ت آورم. اگر موفق ش��وم، موفقيت 
بزرگي کسب کرده ام. اگر هم موفق نشدم، 

خوشحالم که تلاشم را کرده ام.«

 فدراسيون ها هزينه ها را مديريت كنند
مسعود سلطاني فر         خبر 
از همين حالا براي 
فدراسيون هاي ورزشي بابت بودجه و کسري آن در 
سال آينده خط و نشان کشيده است. سلطاني فر به 
گفته خودش خوب مي داند که سال پيش رو، سال 
کسب سهميه المپيک است، اما باز هم به گفته خود 
او اين را ه��م مي داند که ارز گران اس��ت و از همه 
مهم تر اينکه بودجه کل کشور کم شده و به طبع آن 
بودجه ورزش نيز کاهش پيدا کرده است. بنابراين 
در پايان جلسه اي که چهارش��نبه هفته پيش با 

رؤس��اي فدراس��يون ها داش��ت از آنها خواست   
هزينه هاي خ��ود را مديريت کنند تا به مش��کل 
برنخورند و با کمبود مواجه نشوند. البته صحبت هاي 
وزير ورزش در شرايطي رسانه اي مي شود که وزارت 
ورزش پيش از اين در بخشنامه اي به فدراسيون ها 
اعلام کرده بود از س��فرها و اردوهاي غيرضروري 
خودداري کنند که اين بخشنامه فقط در خصوص 
رشته ها و ورزشکاران مدال آور اجرا شد، در حالي که 
ريخ��ت و پاش ه��ا و ولخرجي ه��اي بعض��ي از 

فدراسيون ها همچنان ادامه دارد.

فريدون حسن
   بازتاب 

  چهره 


